



For Immediate Release

**Canada, UNOPS hand over the renovated Lebanese Armed Forces
Logistics Brigade Warehouse**



Beirut, February 4, 2026 – Representatives from the Lebanese Armed Forces (LAF), the Government of Canada, the Canadian Embassy to Lebanon and UNOPS convened for the handing over of three rehabilitated warehouses to LAF.

This project represents a strategic and integrated intervention to strengthen Lebanon's Army logistics and institutional capacity. At a time of unprecedented challenges, the rehabilitation of the LBS3 warehouse, the construction of a new basement, and the installation of upgraded operational systems contribute directly to enhancing the readiness and resilience of the Lebanese Armed Forces.

Representative of the Interim Army Commander-In-Chief, Brigadier General Amine El Kai, said: "This project will significantly enhance our logistical capabilities in the storage, preservation, and effective use of equipment in support of operational and security missions. It represents a critical element in maintaining operational readiness, particularly in emergency situations."

He added, "The project's importance lies in its full compliance with the highest safety standards, establishing a model that can be replicated across warehouses in various military units."

Gregory Galligan, Ambassador of Canada to Lebanon and Syria, said, "Canada is proud to support the Lebanese Armed Forces in building strong logistics systems that increase efficiency and capacity, ensuring essential supplies reach the right place at the right time. By investing in modern, sustainable infrastructure, we are helping strengthen the operational backbone of the LAF, today and for the future."

Muhammad Usman Akram, Representative and Director of UNOPS Multi-Country Office in Amman, said: "This project represents a strategic and integrated intervention to strengthen the Lebanese Armed Force's logistics and institutional capacity under very challenging conditions. This new milestone is a testament to a strong partnership between the Lebanese Armed Forces, the government of Canada and UNOPS, in support of national stability and national security. With this initiative, we have not just rehabilitated physical infrastructure; we have collectively invested in systems, capacities, and people of a vital institution in Lebanon."

- END -

About UNOPS:

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: www.unops.org

UNOPS Operational Hub in Amman implements projects in Jordan, Iraq, Lebanon, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

For Press Inquiries, please contact:

Anwar Abu Sakineh, Communications Specialist (UNOPS)
AnwarAB@unops.org | +962 7 9902 6315 or +962 6 5902122

Canada



UNOPS

بيان صحفي للنشر الفوري

سلمت كندا ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع مستودع لواء الخدمات اللوجستية في الجيش اللبناني

بعد تجديده



بيروت في 4 شباط 2026 – اجتمع ممثلون عن الجيش اللبناني وحكومة كندا والسفارة الكندية في لبنان ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS) لتسليم ثلاثة مستودعات أعيد تأهيلها إلى الجيش اللبناني.

يمثل هذا المشروع مساهمة استراتيجية متكاملة تهدف إلى تعزيز القدرات اللوجستية وال المؤسسية للجيش اللبناني. وفي ظل التحديات غير المسبوقة، يساهم تأهيل مستودع (LBS3) وإنشاء مستودع جديد وتركيب أنظمة تشغيل متقدمة بشكل مباشر في تعزيز جاهزية الجيش اللبناني وقدرته على الصمود.

وقال مثل قائد الجيش بالإإنابة، العميد الركن أمين القاعي: "سيساهم هذا المشروع بشكل كبير في تعزيز قدراتنا اللوجستية في مجال تخزين المعدات والحفظ عليها واستخدامها بشكل فعال دعماً للمهام العملية والأمنية. ويُعد عنصراً أساسياً في الحفاظ على الجاهزية الكاملة، لا سيما في حالات الطوارئ". وأضاف: "تكمّن أهمية المشروع في التزامه الكامل بأعلى معايير السلامة، مما يرسّخ نموذجاً يمكن تعديله على المستودعات في مختلف الوحدات العسكرية".

من جهته، قال سفير كندا لدى لبنان وسوريا، غريغوري غالigan: "تفخر كندا بدعم الجيش اللبناني في بناء أنظمة لوجستية قوية تعزّز الكفاءة والقدرة الاستيعابية، بما يضمن وصول الإمدادات الأساسية إلى المكان المناسب في الوقت المناسب. ومن خلال الاستثمار في بنى تحتية حديثة ومستدامة، نُسهم في تعزيز العمود الفقري العملياتي للجيش اللبناني،اليوم وفي المستقبل".

قال محمد عثمان أكرم، ممثل ومدير مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في الأردن: "يمثل هذا المشروع عمل استراتيجي متكمال يهدف لتعزيز القدرات اللوجستية وال المؤسسية للجيش اللبناني في ظل تحديات كبيرة. ويعد هذا الإنجاز الجديد دليلاً على الشراكة المتنبنة بين الجيش اللبناني وحكومة كندا ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع، دعماً للاستقرار والأمن الوطني. ومن خلال هذا المشروع، لم نكف بإعادة تأهيل البنية التحتية فحسب، بل استثمرنا في الأنظمة والقدرات والكوادر البشرية لمؤسسة حيوية في لبنان."

-انتهى-

نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنسانية. وتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والت التنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: www.unops.org

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثانية والمتحدة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

أنوار أبو سكينة

مستشاره التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع

+962 6 5902122 أو الاتصال على الرقم +962 79 9026315 او anwarab@unops.org